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درحالی که 2هفته 
از مجازی شــدن 
و  مـــــدارس 
ی  ه ها نشــگا ا د
برخی شهرهای کشــور می گذرد، تجربه کاربران حاکی از 
اختلالات شــدید در اینترنت حتی در پلتفرم های داخلی 
است. بیش از 3ماه اســت که اینترنت کشور با اختلالات 
کم سابقه و گسترده، زندگی تقریبا همه مردم را تحت الشعاع 
قرار داده است. این اختلالات و محدودیت ها اگرچه پیش از 

این هم دیده می شــد، اما مطرح کردن امنیتی بودن فضای 
کشور از سوی مقام های ارشــد وزارت ارتباطات، به عنوان 
علت اختلالات اخیر عنوان شده اســت. وزیر ارتباطات 
صراحتا عنوان می کند که نقشــی در محدودیت ها ندارد 
و نهادهای امنیتــی درباره اینترنت کشــور تصمیمی را 
اتخاذ کرده اند. درحالی که وزیر ارتباطات همیشــه سایت 
اسپیدتست را مرجع سرعت اینترنت کشور اعلام می کند، 
آخرین گزارش این ســایت هم حکایت از کاهش سرعت 
اینترنت و تنزل جایگاه اینترنت کشور در رتبه بندی جهانی 

دارد، اما عیسی زارع پور روز گذشته اعلام کرد که اختلال ها 
جزئی بوده و برطرف شــده اســت. با این حال مشکلات 
مردم همچنان ادامه دارد. از ســوی دیگر، برخی دیگر از 
مسئولان کشور کاهش سرعت اینترنت به بهانه ناآرامی ها 
را نمی پذیرند. جلیل رحیمی جهان آبادی، عضو کمیسیون 
امنیت ملی مجلس در گفت وگو با همشــهری معتقد است 
که وزارت ارتباطات در این مورد کوتاهی کرده و تحلیل های 
برخی را مبنی بر اینکه باید فضای اینترنت محدود شود و 

اگر محدود نشود کشور به خطر می افتد، نادرست می داند.

اینترنت لاک پشتی 
درحالی که وزیر ارتباطات با وجود گلایه های مردم، اختلالات اینترنت را رد می کند، عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس با رد 

مشکلات امنیتی، علت کندی را کم کاری وزارت ارتباطات می داند

ماسک:فقطیکاحمقمدیرعاملتوییترمیشود
نظرسنجی ایلان ماسک درباره حفظ سمت مدیریت 
توییتر بازی جدید اوســت. 24ســاعت پس از توییت 
نظرسنجی درباره ماندن یا رفتن از مدیریت این شبکه 
اجتماعی با 57درصد پاسخ مثبت روبه رو شد. از آنجایی که ماسک در 
توییت نوشته بود نتیجه نظرسنجی هرچه باشد به آن تن خواهد داد، 
حالا باید منتظر معرفی فرد جدیدی در قامت مدیریت توییتر باشــیم. 
ماسک در نخســتین واکنش رسمی نســبت به این نظرسنجی گفت: 
به محض اینکه فردی به اندازه کافی احمق را برای قبول مدیریت توییتر 
پیدا کنم، از مدیرعاملی کناره  گیری می کنم. پس از آن هم فقط هدایت 

تیم سروس و نرم افزار را هدایت می کنم.
البته باتوجه به توییتی که او ماه پیش نوشته بود و در آن اعلام کرده بود 
نمی  خواهد مدیرعامل هیچ شرکتی باشد و مدیریت در توییتر هم موقت 
خواهد بود، از نتیجه این نظرسنجی چندان ناراضی هم نباید باشد. مالک 
جدید توییتر 2 روز پیش درباره ادامه مدیریتش یک نظرسنجی برگزار 
کرد که اکثر کاربران خواســتار کناره  گیری اش از مدیرعاملی شــدند. 
درنظرسنجی که ایلان ماســک برگزار کرد، بیش از 17میلیون کاربر 
که نزدیک به 10میلیون نفر، یعنی 57.5درصــد با کناره گیری اش از 

مدیرعاملی توییتر موافقت کردند.

کوتاه اما نه مختصر
مدیریت ماسک بر توییتر پس از خرید پر سروصدای این شبکه اجتماعی 
اگرچه چندان طولانی نشــد، اما در همین مدت کوتاه هم دردسرهای 

زیادی به همراه داشــت. مالک جدید توییتر که به روش های مختلفی 
به دنبال افزایش درآمد این شبکه اجتماعی بود، سرویس جدید توییتر 
آبی را راه اندازی کرد، اما بنابر دلایل مختلفی، ازجمله جعل هویت، در 
ابتدا مجبور شد عرضه آن را متوقف کند و پس از چند هفته دوباره این 
کار را از ســر بگیرد. البته با وجود تمام تلاش ها، پیش بینی می شــود 
درآمدهای این شرکت کاهش چشــمگیری را تجربه کند. اما این تمام 
ماجرا نیست، خرید توییتر توسط ایلان ماسک و تمرکز روی این شبکه 
اجتماعی، اعتراض سهامداران تســلا دیگر شرکت ماسک را هم در پی 
داشت و ارزش سهام این شرکت خودروســازی کاهش چشمگیری را 
تجربه کرد، تا جایی که ایلان ماســک دیگر ثروتمندترین فرد جهان 

نیست و پس از مدت  ها این عنوان را از دست داده است.

حالا باید منتظر ماند و دید چه کســی به عنوان مدیرعامل جدید توییتر 
انتخاب می شود و آیا با مدیریت جدید، عملکرد این شبکه اجتماعی تغییر 
می کند یا خیر. علاوه  بر این، باید ببینیم ایلان ماسک به عنوان مالک، چه 

تأثیری روی تصمیمات مدیرعامل جدید خواهد داشت.
ماسک در جلسه دادگاه مربوط به شرکت خودروسازی تسلا، گفته که 
نمی خواهد مدیرعامل هیچ شرکتی باشد. او در جلسه دادگاه که مربوط به 
دریافت پاداش از شرکت خودروسازی تسلا بود، در شهادت خود چنین 
ادعایی را مطرح کرد. دادگاه تســلا علیه ایلان ماسک از روز دوشنبه در 
جریان است. این دادگاه روی این موضوع تمرکز دارد که آیا هیأت  مدیره 
تسلا عملکرد درستی در زمان تأیید پرداخت بسته پاداش به ایلان ماسک 
داشته است یا خیر. هم اکنون ارزش پاداش تسلا با توجه به ارزش سهام 
این کمپانی، به 52میلیارد دلار می  رسد. علاوه بر این، دادگاه می  خواهد 
بداند که آیا ماسک تأثیری روی این تصمیم داشته است یا خیر. او در این 
دادگاه همچنین درباره اینکه چرا به عنوان مدیرعاملی علاقه ندارد هم 
توضیحاتی داد و گفت که نقش او در شرکت هایش متفاوت با یک مدیر 
اجرایی سنتی است: در اسپیس ایکس من در حقیقت مسئول مهندسی 
راکت ها هستم و در تسلا، چنین مسئولیتی را در قبال فناوری  هایی داریم 
که خودروها را در بازار موفق می  کنند. بنابراین یک مدیرعامل اغلب نقشی 
متمرکز بر کسب وکار دارد، درحالی که در واقعیت نقش من بسیار بیشتر 
از مهندسی است که فناوری را توسعه می  دهد و از این موضوع مطمئن 
می شود که ما فناوری  های پیشرو را توسعه می  دهیم. ما تیمی از مهندسان 

فوق  العاده داریم که می توانند به اهداف خود دست پیدا کنند.

فناوری

عضو کمیسیون 
امنیت ملی با اشاره 

به اینکه باید از 
هر امکان سنتی 
و مدرن استفاده 

کنیم تا خدمات خود 
را به گوش مردم 
برسانیم، تأکید 

می کند که اگر هم 
نقصی داریم، راه 

آن بستن اینترنت و 
نقض حقوق مردم 

نیست.  رحیمی 
جهان آبادی 

می گوید  اکنون  
عملکرد وزارت 

ارتباطات به نظر 
قابل پذیرش نیست

ترکیب عجیب ویروس های حیوانی 
و انسانی

سه گانه آنفلوآنزا، ویروس حاد تنفسی و کووید-19 
شرایط را در جهان به سمت نگران کننده ای می برد

موج ابتلا به کووید در بسیاری از کشورها برای چندمین 
بار و درحالی که تصور عمومی بر پایــان این بیماری بود، 
آغاز شده است. به گزارش دیلی بیست، این بار موج جدید 
تفاوت هایی با موج های قبلی دارد. در آمریکا، اروپا و آسیا، 
ویروس آنفلوآنزا و پاتوژن خطرناک حاد تنفسی همزمان 
با کروناویروس جدید در حال انتشــار است. برای موجی 
که با ترکیب این 3 ویروس آغاز شــده اصطلاح غیرعلمی 

سه گانه را تعریف کردند.

ترکیب ویروس ها
در کنار این ویروس های تنفسی، با از بین رفتن جنگل ها، 
ویروس  های حیوانی بیشتری در جمعیت انسانی منتشر 
می شــود و با هجوم اطلاعات نادرســت به رســانه های 
اجتماعی، بدبینی نسبت به واکســن ها به اوج می رسد. 
به این ترتیب شــیوع ویروس های مختلــف می تواند به 
یک امر عادی تبدیل شود؛ مثلا اگر شیوع آبله میمونی یا 
آنفلوآنزای پرندگان را به کووید-19، آنفلوآنزا و سندروم 
حاد تنفسی اضافه کنیم، حتی ممکن است ویروس های 
چهارگانه را در یــک فصل تجربه کنیــم. بیماری زئونوز 
)منتقل از حیوان به انســان( و تردید نسبت به واکسن، 
عوامل دوقلوی شیوع ویروس ها هستند که می تواند آینده 
اپیدمیولوژیک ما را به عنوان یک گونه تعریف کنند. تصور 
اینکه بشریت در آینده ای نزدیک حداقل با شیوع ویروسی 
بزرگ تر دست و پنجه نرم کند قابل پیش بینی است، چرا 

که با سرعت در حال نابود کردن جنگل هاست.
علاوه بر تحمیل فشار مضاعف به سیستم های بهداشتی، 
شــیوع همزمان با خطر بدتر شدن سایر ویروس ها همراه 
است. تحقیقات نشان می دهد که آنها در واقع ممکن است 
یکدیگر را بدتر کنند. اپیدمیولوژیست ها انتظار دارند که 
عفونت های ویروسی در ماه های زمســتان افزایش یابد. 
مردم در تعطیلات مختلف سفر، ویروس  ها را با خود حمل 
و دیگران را در طول مسیر متبلا می کنند. از این رو شیوع 
آنفلوآنزای فصلی معمولا در زمستان رخ می دهد. کووید 
نیز به همین دلایل یک الگوی فصلی ایجاد کرده اســت. 
بنابراین افزایش موارد ابتلا به کووید در هفته های اخیر در 

آمریکا، اروپا و آسیا جای تعجب ندارد.
کووید و آنفلوآنزا در آستانه شروع خشم معمول زمستانی 
خود بودند که ویروس حاد تنفسی نیز به شکل گسترده ای 
ظاهر شد. در اوج شیوع این ویروس در آمریکا در اواسط 
نوامبــر، مراکز کنتــرل و پیشــگیری از بیماری ها نرخ 
ابتلا را 5برابر بیشتر از سال گذشــته ثبت کردند. بخش 
اروپایی سازمان بهداشــت جهانی این بحران را در بیانیه 
اول دســامبر خلاصه کرد: منطقه هم اکنــون با افزایش 
گردش آنفلوآنزا و ویروس حاد تنفسی مواجه است. انتظار 
می رود که این ویروس ها همراه با کووید-19 تأثیر زیادی 
بر خدمات بهداشــتی و جمعیت ما در زمســتان امسال 
بگذارند. این ویروس در نوزادان و ســالمندان، می تواند 

کشنده باشد.
جیمز لالر، متخصص بیماری های عفونی در مرکز پزشکی 
دانشگاه نبراســکا، گفت: افزایش زمستانی سال گذشته 
کووید با سویه اومیکرون، ممکن است میلیون ها نفر را که 
به طور معمول در معرض خطر ابتلا به آنفلوآنزا و ویروس 
حاد تنفسی نیستند، ضعیف کرده باشد. کووید منجر به 
اختلال طولانی مدت در عملکرد سیستم ایمنی و اثرات 

مخرب در افراد پس از عفونت حاد می شود.
لاولر معتقد است باید نسبت به تداخل احتمالی این سه 
ویروس نگران باشیم: کشورهایی که در کنترل کووید بهتر 
عمل کرده  اند مانند کره جنوبی، ژاپن وتایوان در سال جاری 
با افزایش سطح بســتری به دلیل آنفلوآنزا یا ویروس حاد 

تنفسی مواجه نشده اند.

انتظار برای نتیجه تحقیقات
تحقیقات در نهایــت می تواند ثابت یــا رد کند که اثرات 
ایمنی یک عفونت ویروسی یک عفونت جداگانه و متفاوت 
را محتمل تر یا بدتر می کند. درحالی که منتظریم تا علم 
پیشرفت کند، روی لبه نازک اپیدمیولوژیک راه می رویم. 
به نظر می رسد بشریت مصمم است که خود را در معرض 

ویروس های بیشتر و بیشتر قرار دهد.
بســیاری از بدترین ویروس های انسانی در انسان شروع 
نشــده اند. آنها ویروس هــای حیوانی هســتند که پس 
مدتی به هومو ســاپینس جهش کردند. آبله میمون در 
جمعیت میمون های غرب و مرکــز آفریقا بومی بود و با 
تخریب ســریع جنگل های بارانی آفریقا به یک مشکل 
انسانی تبدیل شد. به نظر می رسد کووید از پانگولین ها یا 
خفاش ها به مردم، منتقل شده است. آنفلوآنزای پرندگان  
که گهگاه در میان جمعیت های انسانی موج می زند در اثر 

ویروس پرندگان است.
هر چه جنگل های بیشتری از بین ببریم، حیوانات وحشی 
بیشــتری را به عنوان حیوان خانگی یا برای غذا بکشــیم 
و مرغ های بیشــتری را در مزارع صنعتی جمع کنیم، با 
ویروس های بیشــتری در تماس هســتیم و خطر انتقال 
بیماری ها از حیوان به انسان بیشتر می شود. با جلوگیری 
از تغییر عمیق در نحوه ساخت وساز و غذا خوردن مردم، 

بیماری مشترک انسان و دام بدتر می شود.

احتمال خرید نتفلیکس توسط 
مایکروسافت 

برخی گزارش ها نشان می دهد که مایکروسافت تصمیم گرفته در 
یک اقدام بزرگ دست به خرید نتفلیکس به عنوان مشهورترین 
پلتفرم پخش فیلم و سریال جهان بزند. از سال 2014که ساتیا 
نادلا مدیریت مایکروسافت را بر عهده گرفته است، این شرکت 
دســت به چند خرید بزرگ زده انــد. این اســتراتژی با خرید 
2.5میلیارد دلاری کمپانی سازنده بازی محبوب ماینکرفت آغاز 
شد و سپس به شبکه اجتماعی لینکدین رسید که مایکروسافت 
آن را با مبلغ 26میلیــارد دلار تصاحب کرد. به گزارش انگجت، 
مایکروســافت و نتفلیکس ارتباط نزدیکی بــا یکدیگر دارند. 
نتفلیکس مدتی است مایکروسافت را به عنوان شریک تبلیغاتی 
خود برای سرویس اشــتراک-تبلیغاتی انتخاب کرده  و رئیس 
مایکروسافت، »برد اســمیت« هم یکی از اعضای هیأت مدیره 
نتفلیکس است. یکی از دلایل خرید نتفلیکس در کنار سرویس 
استریم فیلم، می تواند ارائه سرویس استریم بازی مایکروسافت 
در دستگاه های مختلف باشد. نتفلیکس برنامه های بزرگی برای 
دنیای بازی ها دارد و حتی چندین اســتودیوی بازی سازی هم 
خریده است. بنابراین مایکروسافت با یک پکیج استریم فیلم و 
بازی روبه رو است که می تواند کمک بزرگی به امپراتوری اش کند.

گــوگل ســال گذشــته میــادی در   
سراســر دنیــا بیــش از ۱۵ میلیــارد لیتــر 
آب در دیتاســنترهایش اســتفاده کرده 
اســت. غول آمریکایی صنعــت فناوری 
دیتاســنترهای پرتعــدادی در سراســر 
دنیا دارد و بــرای خنک کردن آنهــا از آب 
اســتفاده می کند. دیتاســنتر گــوگل در 
دالاس در ۵ ســال اخیر میزان استفاده 
از آب را تقریبا 3 برابر بیشتر کرده  است. 

۱۵
میلیارد لیتر

 در راســتای افزایش امنیت غذایی در 
کشــور بیش از ۵۰ طرح کان فناورانه 
در زمینه هــای تولیــد واکســن، اصاح 
ژن و نــژاد، ایجــاد پالایشــگاه غذایی و 
باغ هــای مــادری کلید خــورده کــه نیاز 
به واردات را برطرف می کند. »امنیت 
غذایــی« یکــی از موضوعات اساســی 
کشور محســوب می شــود و مروری بر 
اسناد کان بالادستی نشان می دهد 
تمرکــز بــر توســعه شــاخص های آن 

ضرورتی اجتناب ناپذیر است.

۵0
طرح

حــوزه  پژوهشــگران  از  گروهــی 
ستاره شناسی، 2ســیاره مشابه زمین 
رصــد کرده انــد کــه شــاید بتواننــد از 
حیات پشتیبانی کنند. ستاره شناسان 
2 جهان بالقوه قابل سکونت را کشف 
کرده اند کــه به دور یک ســتاره کوتوله 
ســیارات  ایــن  می چرخنــد.  قرمــز 
فراخورشیدی فقط در فاصله ۱۶ سال 
نوری از ما قرار دارند و جرم آنها مشابه 

جرم سیاره ما است. 

۲
سیاره

آمدن اندروید به ویندوز 
قرار اســت ســرانجام بــا آمــدن اندروید 13 
اپلیکیشن های این سیستم عامل مشهور موبایل 
بتوانند بدون نیاز به برنامه ای واســط به صورت 

مستقیم روی ویندوز 11 اجرا شوند.
به گــزارش اندرویــد پلیس، مایکروســافت 
بی سروصدا به روزرسانی اندروید 13را در کانال 
بتا برای زیرسیســتم ویندوز 11 منتشر کرده 
است. در GitHub برخی از تغییراتی که کاربران 
می توانند از این به روزرســانی انتظار داشــته 

باشند، توضیح داده شده است.
مایکروســافت هنوز اعلام نکرده چــه زمانی 
نســخه نهایی این قابلیت در اختیــار کاربران 
دســتگاه های مجهز به ویندوز 11قرار خواهد 
گرفت. از آنجایی که آزمایش نســخه بتای آن 
به تازگی شروع شــده اســت، می توان انتظار 
داشت که عرضه گســترده تر آن حداقل چند 

هفته طول بکشد.
استفاده از اپلیکیشن های موبایل طی سال های 
اخیر به شــدت افزایــش پیدا کــرده و زندگی 
بسیاری از مردم به آنها وابســته شده است. به 
همین خاطر بســیاری از کاربران تمایل دارند 
که ایــن اپلیکیشــن ها را روی کامپیوترهای 
خود هم اجرا کنند. اپل با عرضه پردازنده های 
M1 توانســت کاری کند که اپلیکیشــن های 
گوشی های آیفون روی دستگاه های دیگر این 

شرکت اجرا شوند.

نرم افزار

عدد  خبر

موبایل

پزشکی

رحیمی  جلیل 
جهان آبــادی، 
نماینــده مردم 
 ، م بت جــا تر
باخرز  و  تایباد 
در مجلــس، در 
گفت وگو با همشهری، ارتباطات 
در کشــور را یک ضرورت می داند 
و می گوید: »امــروز زندگی مردم در 
کارهای آموزشــی، پژوهشی و امور 
روزمره ازجمله نوبت دهی اینترنتی 
برای مراجعه به پزشک، خرید، کارهای 
اداری، ارســال ایمیــل و ارتباطات 
اجتماعی نیاز به افزایــش و بهبود 

سرعت اینترنت دارد.«
رحیمی جهان آبادی بر تلاش کشور 
برای توسعه زیرساخت ها و افزایش 
ســرعت اینترنت تأکید می کند و در 
عین حال، مسئله مصون سازی  را که 
دغدغه نظام و برخی مسئولان است، 

محترم می شمارد.
به گفته او، حرف ما این نیســت که 
اینترنت بی در و پیکر باشــد، اما باور 
من این است که حقوق مردم را نقض 
نکنیم. شهروندان حقوقی دارند که 
یکی از آنها حق استفاده از ارتباطات 
است. این موضوع به میل منِ نماینده، 
رئیس جمهور یا وزیر ارتباطات نیست 
که حقوق مردم را آشکارا نقض کند و 
بگوید ما تصمیم گرفتیم که سرعت 
اینترنت برای مردم چنین باشد یا از 
این سبک ارتباطی که ما می گوییم، 

استفاده کنند.«

نماینــده مردم 
تربت جام با این 
می گوید:  حال 
»با مصون سازی ، 
دادن  آموزش، 
حــق انتخاب به 
مردم، فراهم کردن اپلیکیشن های 
داخلی بــا امکانات بهتــر، قیمت 
ارزان تر و دسترســی راحت تر این 
اختیــار را به مردم بدهیــم که بین 
اپلیکیشــنی به اســم اینستاگرام، 
واتساپ یا تلگرام و یک مشابه داخلی 
که دسترسی بهتری به مردم می دهد، 

مردم به سمت داخلی ها بیایند.«
رحیمی جهان آبادی این شــیوه را 
عقلانی می داند و می گوید: »ما با این 
شــیوه موافقیم و حاضریم برای آن 
هزینه کنیم، بودجه درنظر بگیریم و 
به مردم آموزش دهیم. اما اینکه مردم 
را مجبور کنیم و بگوییم پلتفرم های 
خارجی را می بندیم و به گونه ای عمل 
کنیم که مــردم حتما به فلان پلتفرم 
داخلی بروند، شیوه شکست خورده ای 
است و قبلا هم شــاهد این موضوع 

بوده ایم.«

نماینــده مردم 
باخرز با اشاره به 
به عنوان  اینکه 
کــه  کســی 
اعتقــاد عمیق 
به نظام جمهوری 
اســلامی دارم و نظام را متعلق به 
مردم می دانم، تأکیــد می کند که 
»ایرادهای نظــام را هم قبول دارم و 
در مقابل مردم هم ســر کرنش و سر 
تعظیم فرود می آوریم و وظیفه داریم 
حرف مردم را بشنویم و امور کشور را 

اصلاح کنیم.«
رحیمی جهان آبادی با تأکید بر اینکه 
باید به حقوق مردم احترام بگذاریم و 
آغاز احترام به حقوق مردم این است 
که مردم را از حقوق اولیه آنها محروم 
نکنیم، می گوید: »حق ارتباطات، در 
همه اسناد بین المللی و اسناد حقوق 
بشری جزو حقوق انسان هاست و من 
در جایگاه نماینده مجلس این اختیار 
را ندارم که حقوق انسانی شهروندان 
و هموطنان خودم را براساس تحلیلی 
به نام مصلحت یا امنیت و هر مقوله ای 

دیگر محدود کنم.«
به گفته او »اگر کسی فکر می کند که 
مردم از فضــای مجازی خدمات ما را 
نمی بینند، ما باید در این فضا حضور 
مؤثر داشته باشیم و خدمات خود را 
اعلام کنیم. اگر مردم در فضای مجازی 
نکات مثبت اقدامات ما را نمی بینند، 
پس مــن در یک حــوزه انتخاباتی 
کوچک چگونه در هر دوره 100هزار 
رأی می آورم؟ چــون خدمات خود 
را در همین فضــای مجازی به مردم 
می گویم. در تلگرام، اینســتاگرام، 
مسجد، حسینیه، تجمعات مردمی و 
حتی مهمانی های مردم خدمات خود 

را بیان می کنم.«

عضو کمیسیون 
ملی  امنیــت 

مجلــس 
آزاد  دسترسی 
اطلاعات  بــه 
را جــزو حقوق 
مردم می داند و معتقد اســت که 
»ما هم باید از حقوق مردم حفاظت 

و پاسداری کنیم.«
رحیمــی جهان آبادی بــا این حال 
می گوید: »درباره بهانــه ای که الان 
تحت عنوان ناآرامی ها و سوءاستفاده 
اغتشاشــگران از اینترنــت برای 
محدود کردن اینترنت مطرح می شود، 
باید بگویم که اکنون فضای کشــور 
آرام است و به عنوان عضو کمیسیون 
امنیت ملی که گزارش های روزانه را 
دریافت می کنیم، هیچ مشــکلی در 

کشور نداریم.«
نماینده مجلس معتقد است »اینکه 
بگوییم چند نفر در جایی تجمع کردند 
و چند تا شعار دادند، به معنای ناامنی 

در کشور نیست.«
به گفته رحیمی جهان آبــادی، »ما 
کشوری هستیم که 89میلیون انسان 
زنده در آن زندگی می کنند. انســان 
زنده هم ممکن اســت اعتراض کند، 
ممکن است فریاد بزند یا ممکن است 
علیه من نماینده مجلس حرفی بزند. 
اما این دلیل نمی شــود که سرعت 

اینترنت را کاهش دهیم.«

نماینــده مردم 
تایباد بــا ذکر 
مثالی می گوید: 
»در جــاده ای 
ممکن است طی 
روز چندین  یک 
تصادف رخ دهد و تعدادی کشته 
شوند. آیا ما باید آن جاده را مسدود 

و آمدوشد مردم را قطع کنیم.«
رحیمی جهان آبادی این استدلال را 
معقول، منطقی و به صلاح کشور و مردم 
نمی داند و تأکید می کند که با این حال 
»اکنون وضعیت کشــور کاملا عادی 
اســت. اینکه تعداد محدودی شبکه 
ماهواره ای ضد انقلاب با چند تا ویدئو و 
تکنیک های دیگر بزرگ نمایی کنند و 
صداگذاری روی ویدئوها انجام دهند و 
بگویند مردم شعار دادند و نظام آسیب 
دید، ما بهتر از آنها با این سبک های 

تبلیغاتی آشنا هستیم.«
به گفتــه او »اینها به هیــچ عنوان 
نشان دهنده وضعیت نامساعد کشور 
نیســت و با اطمینان و اعتماد کامل 
تأکید می کنم که کشور به هیچ عنوان، 
هیچ مشکلی، به لحاظ امنیتی ندارد.«

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 
بر این اساس معتقد است که وزارت 
ارتباطات در این مورد کوتاهی می کند 
و می گوید: »تحلیل هــای بعضی از 
دوستان مبنی بر اینکه فضای اینترنت 
را محدود کنید و اگر اینترنت محدود 
نشود، چنین و چنان می شود، به نظر 

من این ادله کاملا نادرست است.«

نماینده  ایــن 
مجلس در پاسخ 
به این پرســش 
که در این میان 
وظیفــه مجلس 
چیست، می گوید: 
»من سؤال از وزیر ارتباطات را طرح 
کرده ام که به کمیسیون رفته و سپس 
به صحن می آید. در صحــن هم قطعا 
صحبت خواهم کرد و وزیر ارتباطات هم 
از جایگاه وظیفه ای که به او واگذار شده، 
از حقوق مردم دفاع کند و اجازه ندهد که 
ارتباطات مردم محدود شود.«  رحیمی 
جهان آبادی معتقد است که »القای این 
موضوع که وضع کشور نامناسب است 
و ما باید اینترنت را محدود کنیم، کمک 
به دشمن است. چون به این معنی است 
که وضع کشور طبیعی نیست.« رحیمی 
جهان آبادی می گویــد: »ما باید حرف 
مردم را بشنویم و اینکه فکر کنیم اگر 
اینترنت را محدود کنیــم اعتراضات 
کاهش می یابد، درست نیست. اعتراض 
مردم زمانی کاهش پیــدا می کند که 
یا به آنها خدمت کنیــم، حرف آنها را 
بشنویم و اصلاحات انجام دهیم، یا اگر 
خدمتی کرده ایم و مردم اطلاع ندارند، 
اطلاع رسانی کنیم. بستر اطلاع رسانی 
هم همین اینترنت و شبکه های اجتماعی 

است.«

همشــهری روز 
برای  گذشــته 
موضع  شنیدن 
وزارت ارتباطات 
درباره مشکلات 
و گلایه های مردم 
و خانواده دانش آموزان درباره کندی 
اینترنت با محمداحســان خرامید، 
مشاور وزیر و رئیس مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رســانی تماس گرفت. براساس 
مذاکره صورت گرفته قرار شد که پاسخ 
این وزارتخانه پس از ارســال سؤال به 
وسیله پیامک اعلام شــود. متأسفانه 
روزنامه همشهری تا لحظه آخر ارسال 
صفحات به چاپخانه هیچ پاسخی از این 

وزارتخانه دریافت نکرد.

ضرورت افزایش 
سرعت اینترنت

 حق انتخاب
 مردم

احترام به حقوق 
مردم

بهانه ای به نام 
نا امنی 

استدلال 
غیرمعقول

نقش مجلس

وزارت ارتباطات 
در دسترس 

نیست!

می
حلی

ی 
دعل

حم
ی/ م

هر
مش

ی: ه
ساز

ویر
تص

عماد الدین قاسمی پناهاینترنت
روزنامه نگار


